
  

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၂)၊ ဇန္နဝါရီ ၁ဝ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

ဇန္နဝါရီ ၃၊ ၂ဝ၁၇

မႏၲေလးတိုုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အေဆာက္အအံုုသစ္ တည္ေဆာက္ေနမႈ 
အတြက္ ထပ္တိုုးဘတ္ဂ်က္ ေတာင္းခံမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္ဦးက ေျပာၾကားသည္။

အဆိုုပါအေဆာက္အအံုုမ်ားကိုု ယခင္ 
အစိုုးရလက္ထက္ ၂ဝ၁၅ ခုုႏွစ္က တည္ 
ေဆာက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ၂ဝ၁၇ ခုုႏွစ္ ဇန္နဝါရီ 
လအတြင္း ဖြင့္လွစ္ႏိုုင္ရန္ စီစဥ္ထားေသာ္ 
လည္း လိုုအပ္ခ်က္မ်ား ရွိေနေသးေသာ 
ေၾကာင့္ ထပ္တိုုးဘတ္ဂ်က္ေတာင္းခံရျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကဆိုုသည္။ 

လႊတ္ေတာ္ အေဆာက္အအံုုသစ္မ်ား 
အတြက္ အသံပိုုင္းႏွင့္ လွ်ပ္စစ္မီးပိုုင္းဆုုိင္ရာ 
မ်ားျပင္ဆင္ရန္ လိုအပ္ေနေသးေၾကာင္း 
သိရသည္။ 

“လမ္းေတြျပင္ေနရတယ္၊ ဓာတ္ေလွ 
ကားထည့္ဖိုု႔ လုုပ္ေနတယ္။ မဟုုတ္ရင္ 
ေန႔စဥ္အတက္အဆင္း ခက္ခဲၾကတယ္။ 
ဒါေၾကာင့္ ဓာတ္ေလွကားနဲ႔ လမ္းအတြက္ 
လႊတ္ေတာ္႐ံုုးကေန ဘတ္ဂ်က္ေတာင္းထား 
တာ”ဟုု ဦးေအာင္ေက်ာ္ဦးက ထပ္ေလာင္း 
ေျပာဆိုုသည္။ 

ထပ္တိုးဘတ္ဂ်က္ႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
တိုုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ စတုုတၳပံုုမွန္ 
အစည္း အေဝးတြင္ ဆံုုးျဖတ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္႐ံုုး တာဝန္ရွိသူတစ္ဦးက ေျပာ 

ၾကားသည္။ 
ယခင္အစိုုးရလက္ထက္ ၂ဝ၁၅-၂ဝ၁၆ 

ဘ႑ာႏွစ္အတြင္း အၿပီးေဆာက္လုုပ္ရမည္ 
ဟုု သတ္မွတ္ထားေသာ္လည္း အခ်ိန္မီ 
မၿပီးေသာေၾကာင့္ တစ္ရက္လွ်င္ ဒဏ္ေၾကး 
က်ပ္ သိန္း ၅ဝ ေပးေဆာင္ရန္ သတ္မွတ္ခဲ့ရာ 
ကုုမၸဏီမ်ားဘက္မွ ခြင့္တင္ေသာေၾကာင့္ 
ေနာက္က်ရက္ ၈၃ ရက္အနက္ ရက္ ၂ဝ စာ 
အတြက္ ဒဏ္ေငြက်ပ္သိန္း ၁,ဝဝဝ ဒဏ္ 
႐ိုက္ခဲ့ၿပီး က်န္ရက္မ်ားကုုိ ခြင့္ရက္အျဖစ္ 
သတ္မွတ္ေပးခဲ့ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုု္ယ္ 
စားလွယ္မ်ားအသိုုင္းအဝိုုင္းထံမွ သိရသည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။) 

သတင္းတုုိ

 ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုုး Website 
ကိုု လာမည့္ဘတ္ဂ်က္တြင္ စတင္လႊင့္ 
တင္ႏိုုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ခ်င္းျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ ဒုု-ဥကၠ႒ဦးေအာင္သန္းက 
ေျပာၾကားသည္။  ေခတ္ႏွင့္အညီပါရွိရ 
မည့္ က႑တစ္ခုုျဖစ္ေစရန္အတြက္ လုုပ္ 
ေဆာင္ျခင္းျဖစ္ၿပီး ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္၏ လုုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ကြင္းဆင္း 
ေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ားကိုု အမ်ားျပည္သူ 
သိရွိေစရန္၊ လူထုု၏လုုိလားခ်က္မ်ားကိုု 
အခ်ိန္ႏွင့္တစ္ေျပးညီ သိရိွႏုုိင္ရန္အတြက္ 
Website တည္ေထာင္ႏိုုင္ရန္ လႊတ္ 
ေတာ္ ႐ံုုးဝန္ထမ္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ေန 
ေၾကာင္း ၎ကေျပာၾကားသည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily)

 ရခိုုင္ျပည္နယ္ရွိ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ရွိ 
ေနသည့္ မသန္စြမ္းဘြဲ ႔ရမ်ားအေနႏွင့္ 
သူတစ္ပါးမွီခိုု္ကင္းစြာ အစိုုးရက ေရြးခ်ယ္ 
ခန္႔အပ္ေပးႏိုုင္ေရးအတြက္ ျပည္နယ္ 
အစိုုးရမတွစဆ္င္ ့ျပည္ေထာငစ္ုအုစိုုးရသိုု႔ 
တုုိက္တြန္းေၾကာင္း အဆိုုကိုု ဒီဇင္ဘာလ 
၂၆ ရက္ေန႔က ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးတြင္ တင္သြင္းခဲ့သည္။ 
ယင္းအဆိုုကိုု လႊတ္ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္ 
မ်ားမွ ေထာက္ခံခဲ့ၾကၿပီး ဆက္လက္ေဆြး 
ေႏြးသြားၾကရန္ သေဘာတူညီခဲ့ေၾကာင္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုုိယ္စားလွယ္ ဦးစုုိး 
ဝင္းက ေျပာၾကားသည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily)

မႏၲေလးတိုုင္းေဒသႀကီး
လႊတ္ေတာ္အသစ္ တည္ေဆာက္မႈ 
တပ္တိုုး ဘတ္ဂ်က္ေတာင္း

ဦးေအာင္ေက်ာ္ဦး။ (ဓာတ္ပံုု - The Myanmar Times)



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၂)

www.emref.org www.facebook.com/emrmyanmar

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚ အစည္း 
အေဝး (၁/၂ဝ၁၇)ကိုု ဇန္နဝါရီလ ၁ ရက္ေန႔တြင္  
က်င္းပေနစဥ္။
(ဓာတ္ပုုံ - Kachin State Hluttaw Facebook Page)  

သတင္းဓာတ္ပံုု

ဇန္နဝါရီ ၃၊ ၂ဝ၁၇

တနသၤာရီတိုုင္းေဒသႀကီး အထူး 
အစည္းအေဝး ၁/၂ဝ၁၇ အား ဇန္နဝါရီလ ၉  
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုုင္း 
လႊတ္္ေတာ္ ဒုုတိယဥကၠ႒ဦးၾကည္စိုုးထံက 
ေျပာသည္။  

အစည္းအေဝးတြင္ ၂ဝ၁၆-၂ဝ၁၇ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္ တနသာၤရီတုုိင္း၏ ေနာက္ 
ထပ္ ဘ႑ာေငြခြေဲဝသုုံးစြေဲရးဥပေဒ(မူၾကမ္း) 
အား ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳ ျပ႒ာန္းႏုုိင္ေရး 
အတြက္ ေဆြးေႏြးၾကမည္ျဖစ္သည္။ 

အစည္းအေဝးအာ ၂ ရက္ က်င္းပရန္ 

လ်ာထားၿပီး ပထမရက္တြင္ ဥပေဒ(မူၾကမ္း) 
အတည္ျပဳေပးရန္အဆိုု တင္သြင္းကာ ေဆြး 
ေႏြးမည့္ ကုုိယ္စားလွယ္မ်ားအား ဖိတ္ေခၚမည္ 
ျဖစ္ၿပီး ေဆြးေႏြးမည့္သူရွိပါက ဒုုတိယရက္ 
တြင္ ေဆြးေႏြးၾကကာ လႊတ္ေတာ္၏အတည္ 
ျပဳခ်က္ရယူမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အေန 
ျဖင့္ အစည္းအေဝးတြင္ ၾကယ္ပြင့္ျပ/ၾကယ္ 
ပြင့္မျပ ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္းႏိုုင္ၿပီး ေမးခြန္း 
မ်ားအား ဒီဇင္ဘာ ၃ဝ ရက္ေန႔ ေနာက္ဆံုုး 
ထားေပးပိုု႔ရန္ အေၾကာင္းၾကားထားေၾကာင္း 
သိရသည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

ဇန္နဝါရီ ၅၊ ၂၀၁၇

၂ဝ၁၇ ၾကားျဖတ္ေရြးေကာက္ပြဲ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ လစ္လပ္မဲဆႏၵနယ္မ်ားမွာ 
ဖ႐ူဆုိၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၁)၊ က်ဳိင္း 
တုံၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)၊ ေက်း 
သီးၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၁)ႏွင့္ အမွတ္ 
(၂)၊ ေညာင္ေရႊၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ 
(၁)၊ မုိင္း႐ွဴးၿမိဳ႕နယ္  မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၁) 
ႏွင့္ အမွတ္(၂) တို႔ျဖစ္သည္။ ၂ဝ၁၇ ၾကား 
ျဖတ္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ မဲေပးႏုိင္မည့္ မဲဆႏၵ 
ရွင္ဦးေရ ၂ ဒသမ ၂ သန္းခန္႔ ရွိေၾကာင္းႏွင့္ 
ႀကိဳတင္မဲေပးမည့္ ျပည္ပေရာက္ မဲဆႏၵရွင္ 
၃ဝဝ ေက်ာ္ရွိေၾကာင္း သိရသည္။

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ လစ္လပ္မဲဆႏၵ 
နယ္မ်ားတြင္ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းမ်ားတြင္ အမ်ဳိး 
သမီး လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း 
ေျခာက္ဦး ပါဝင္သည္။ 
(ကုုိးကား - http://www.news-eleven.com  မွ 

ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

တနသၤာရီတုုိင္းလႊတ္ေတာ္ အထူး 

အစည္းအေဝး ဇန္နဝါရီလဆန္း က်င္းပမည္

၂ဝ၁၇ 
ၾကားျဖတ္
ေရြးေကာက္ပြဲ

ဓာတ္ပံုု - Tanintharyi Region Facebook Page



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၂)

၃

သတင္းဓာတ္ပံုု

ဇန္နဝါရီ ၁၊ ၂ဝ၁၇ 

ခ်င္းျပည္နယ္ ဟားခါးၿမိဳ႕၊ ခ်င္းဦးစီး 
ရပ္ကြက္ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္ 
မတီမွ စြန္႔လႊတ္ထားသည့္ ၂ ဧက ခန္႔ 
က်ယ္ေသာ ေျမေပၚ၌ ခ်င္းျပည္နယ္ လႊတ္ 
ေတာ္႐ံုုး တည္ေဆာက္ႏိုုင္ရန္အတြက္ 
၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ ဘတ္ဂ်က္ေရးဆြမဲႈတြင္ ထည့္ 
သြင္းေတာင္းခံထားေၾကာင္း ခ်င္းျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဒုုဥကၠ႒ ဦးေအာင္သန္းက ေျပာ 
ၾကားသည္။  

ယင္းလႊတ္ေတာ္႐ံုုး တည္ေဆာက္ႏိုုင္ 
ေရးအတြက္ က်ပ္ ၅ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ 
ေတာင္းခံထားၿပီး ဘတ္ဂ်က္ရရွိပါက၂ဝ၁၇- 
၂ဝ၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း အၿပီးတည္ 
ေဆာက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ လႊတ္ေတာ္ကိုု 
သီးျခားရပ္တည္ရန္ႏွင့္ လံုုေလာက္ေသာ 
အခန္းဖြဲ ႔စည္းပုုံရရိွေစရန္အတြက္ ဘတ္ဂ်က္ 
ေတာင္းခံရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကရွင္းျပ 
သည္။ 

“လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီနဲ႔ အစိုုးရအဖြဲ႕
အျပန္အလွန္ထိန္းေက်ာင္းျခင္းဆိုုၿပီး ျဖစ္ 
ေပၚလာဖိုု႔ဆိုုတာက လႊတ္ေတာ္႐ံုုးအေနနဲ႔ 
သီးျခားရပ္တည္ရတာ၊ အခုုေတာ့ သီးျခား 
မရပ္တည္ဘဲနဲ႔ ႐ံုုးတစ္ခုုထဲမွာ အသြင္မတူ 
တဲ့ဟာႏွစ္ခုု ရွိေနတယ္ဆိုုတာ သဘာဝမက် 
တာရယ္၊ လံုုေလာက္တဲ့ အခန္းဖြဲ ႔စည္းပံုုေတြ 
လႊတ္ေတာ္အတြက္ သီးျခား႐ံုုးရွိဖိုု႔ လုုိအပ္ 
တယ္”ဟုု ၎က ေျပာဆိုုသည္။ 

ခ်င္းျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္႐ံုုးအျဖစ္ 
လက္ရွိအသံုုးျပဳေနသည့္ေနရာမွာ ဟားခါး 
ၿမိဳ႕၊ ခ်င္းဦးစီးရပ္ကြက္တြင္တည္ရွိၿပီး ယခင္ 
က အေျခခံပညာ မူလတန္းလြန္ေက်ာင္းဝင္း 
ေဟာင္းအတြင္း ၂ဝ၁၂-၂ဝ၁၃ ဘ႑ာေရး 
ႏွစ္မွစတင္၍ ၂ဝ၁၄-၂ဝ၁၅ ဘ႑ာေရးႏွစ္ 
အထိ ၂ ႏွစ္ေက်ာ္ၾကာ က်ပ္သန္းေပါင္း 
၇,၇ဝဝ ေက်ာ္ အသံုုးျပဳ၍ ခ်င္းျပည္နယ္ 
အစိုုးရအဖြဲ ႔က တည္ေဆာက္ခဲ့ေၾကာင္း သိရ 
သည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။) 

ခ်င္းျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္႐ံုုး
တည္ေဆာက္ႏိုုင္ရန္ ဘတ္ဂ်တ္ေတာင္းခံ

ဒုတိယအႀကိမ္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
အေရးေပၚအစည္းအေဝး(၃/၂ဝ၁၆)ကို ဒီဇင္ 
ဘာ  ၃ဝ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေနစဥ္
(ဓာတ္ပံုု- ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ Facebook 
Page)

ဇန္နဝါရီ ၁၊ ၂ဝ၁၇

ဒုုတိယအႀကိမ္ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚအစည္း 
အေဝး (၂/၂ဝ၁၆) ကိုု ၂ဝ၁၆ ခုုနွစ္ ဒီဇင္ဘာ ၂၇ ရက္ေန႔ႏွင့္ ၂၈ 
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပခဲ့သည္။ အစည္းအေဝးပထမေန႔တြင္ "၂ဝ၁၆-
၂ဝ၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္ ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြစာရင္း၊ ျပဳျပင္ၿပီး ခန္႔မွန္းေျခ 
ေငြစာရင္းႏွင့္ ၂ဝ၁၆-၂ဝ၁၇ ဘ႑ာေရးနွစ္ ကရင္ျပည္နယ္၏ ေနာက္ 
ထပ္ဘ႑ာေငြခြဲေဝသံုုးစြဲေရး ဥပေဒၾကမ္း"အား စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရး 
ႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး ဦးသန္းႏိုုင္က တင္သြင္းခဲ့သည္။ 
တင္သြင္းသည့္ေငြစာရင္းႏွင့္ ဥပေဒႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ဒုုတိယေန႔တြင္ 
ကိုုယ္စားလွယ္ ဦးမင္းကိုုခိုုင္ (ေကာ့ကရိတ္ ၂)ႏွင့္ ဦးေစာလွျမင့္ 
(သံေတာင္ႀကီး ၁)တုုိ႔မွ ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကသည္။ ထိုု႔ေနာက္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုုယ္စားလွယ္မ်ား သေဘာတူၾကသည့္အတြက္ လႊတ္ေတာ္မွ 
အတည္ျပဳခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုုိးကား - ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုုး)

ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚအစည္းအေဝးက်င္းပ

သတင္းတို
 ခ်င္းျပည္နယ္၊ မတူပီၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 

အမွတ္(၁)မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ ဦးဟြန္းခဲန္သည္ ယာဥ္မေတာ္တဆမႈ 
ေၾကာင့္ ဇန္နဝါရီလ ၆ ရက္ေန႔ နံနက္ ၃ 
နာရီ ၄ဝ မိနစ္တြင္ မင္းတပ္ၿမိဳ႕ ျပည္သူ႔ 
ေဆး႐ံုတြင္ ကြယ္လြန္သြားေၾကာင္း ခ်င္းျပည္ 
နယ္အစိုးရအဖြဲ ႔က ထုတ္ျပန္ထားသည္။
(ကုုိးကား - http://www.irrawaddy.com/)

ဦးေစာလွျမင့္။ (ဓာတ္ပံုု - ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုုး)


